

**Objet :** Subvention mondiale GG1639246 : Demande de subvention rejetée

\*Please see below for English\*

Evanston, le 15 avril 2016

Subvention mondiale GG1639246

Martine DIALLO, contact principal, Rotary club d'Ouagadougou-Savane (D-9101)

Pierre LAMBEY, contact principal, Rotary club de Dijon Gevrey Chambertin (D-1750)

Patrick HARAUCOURT, président du Rotary club de Dijon Gevrey Chambertin (D-1750)

Marie-Irène RICHMOND-AHOUA, gouverneur (D-9101)

Jean-Lou SCULFORT, gouverneur (D-1750)

Paulin SALEMBERE, responsable Subventions de district (D-9101)

Claudine MORINET, responsable Subventions de district (D-1750)

Simon KAFANDO, responsable Fondation de district (D-9101)

Patrick DE LABROUHE DE LABORDERIE, responsable Fondation de district (D-1750)

Sunny AKUOPHA, responsable Gestion de fonds de district (D-9101)

Didier BLONDELET, responsable Gestion de fonds de district (D-1750)

Monsieur, Madame,

Nous vous remercions pour votre demande de subvention mondiale GG1638498 visant à envoyer une équipe de formation professionnelle composée de médecins à faire des chirurgies pour les enfants qui souffre de la maladie Noma et fournir la formation aux personnel médical au Polyclinique International d'Ouagadougou à Burkina Faso.

La Foundation du Rotary souhaiterait vous féliciter pour votre présentation d'une excellente subvention mondiale sous l'axe stratégique prévention et traitement des maladies. La nécessité que vous avez identifiées chez ses enfants est réel et immédiate et votre désir de fournir la formation et des chirurgies est une vraie source d'inspiration. Ce type de projet peut être reproduit dans n'importe quel endroit où cette maladie existe.

Il est pour ces raisons qu'il est difficile de vous informer que ce projet n'était pas éligible pour recevoir une subvention mondiale car elle ne répond pas à nos politiques sur les voyages comme noté dans les Subventions Mondiales - Modalités, en particulier :

« Le Rotary International utilise un consultant en sécurité pour établir une liste de pays dans lesquels il est interdit de se rendre. Les voyageurs dont le déplacement est pris en charge par la Fondation ne sont pas autorisés à voyager dans ces pays. »

Le Burkina Faso est sur cette liste d'interdiction et aucune subvention mondiale dont la mise en œuvre dépendre de voyage dans ces pays est éligible pour le financement sous ce modèle. Veuillez noter que cette décision est pour protéger les voyageurs volontaires, de ne pas nier les besoins des Burkinabès.

Une possibilité sera de choisir un nouveau bénéficiaire dans un autre pays. Cette demande a mentionné que la Côte d'Ivoire a été considéré comme bénéficiaire. Si les chirurgies et la formation se dérouleront en Côte d'Ivoire, les frais du voyage sont permmissible. Vous pouvez également financer les frais du voyage pour les médecins du Burkina de voyage en Côte d' Ivoire pour recevoir la formation la-bàs.

Nous restons à votre disposition pour vous aider si vous identifiez une nouvelle communauté ou clinique qui a besoin de la formation en Côte d' Ivoire et voudriez resoumettre une subvention mondiale.

15 April 2016

**Global Grant application GG1639246: Pediatric surgeries to correct facial deformities caused by Noma disease in Burkina Faso**

Martine Diallo, Primary Contact, Rotary Club of Ouagadougou-Savane (D-9101)

Pierre Lambey, Primary Contact, Rotary Club of Dijon Gevrey Chambertin (D-1750)

Patrick Haraucourt, President, Rotary Club of Dijon Gevrey Chambertin (D-1750)

Marie-Irène Richmond-Ahoua, District Governor, (D-9101)

Jean-Lou Sculfort, District Governor, (D-1750)

Paulin Salembere, Chair, District Grants Subcommittee, (D-9101)

Claudine Morinet, Chair, District Grants Subcommittee, (D-1750)

Simon Kafando, Chair, District Rotary Foundation Committee, (D-9101)

Patrick de Labrouhe de Laborderie, Chair, District Rotary Foundation Committee, (D-1750)

Sunny Akuopha, Chair, District Stewardship Subcommittee, (D-9101)

Didier Blondelet, Chair, District Stewardship Subcommittee, (D-1750)

Dear Rotarians,

Thank you for your application for Global Grant GG1639246 to send a vocational training team of eight medical professionals to provide facial reconstruction surgeries to 100 children suffering from Noma disease and medical training to the staff at the International Polyclinic in Ouagadougou, Burkina Faso.

The Rotary Foundation would like to congratulate you on your design of an excellent disease prevention and treatment global grant project. The need you have identified in these children is real and immediate and your desire to provide training and corrective surgeries is inspiring. This type of project can be replicated in any area where this disease exists.

It is for these reasons that it is very difficult to inform you that this project is not eligible for a global grant because it does not meet our travel policies stated in our [Grants Terms and Conditions](#), specifically:

“Rotary International contracts a global security advisory firm to maintain a [travel ban list](#) of extremely dangerous countries. TRF-funded travelers are not permitted to travel to these countries due to safety concerns.”

Burkina Faso is currently on our travel ban list and no global grant whose successful implementation relies on travel to these countries is eligible under this model of funding. Please understand that this decision is meant to protect any volunteer travelers and is not meant to deny services to Burkinabés.

An alternative may be to choose a new beneficiary location in another country. The grant application mentioned that Cote d’Ivoire was considered as a possible location. If these surgeries and training were to take place in Cote d’Ivoire, travel could be funded through a global grant application. You could also pay for travel expenses for the Burkinabé medical professionals who were scheduled to receive training through this grant to come to Cote d’Ivoire to participate in the project.

Please feel free to contact me at any time if you are able to identify a community and clinic in need of training in Cote d’Ivoire and would like to reapply for a global grant.

Sincères salutations/Respectfully,

**Alison**

Alison Randall

Regional Grants Officer | The Rotary Foundation

Tel [1.847.866.3108](tel:1.847.866.3108)

[rotary.org](http://rotary.org)

ROTARY INTERNATIONAL | One Rotary Center | 1560 Sherman Ave. | Evanston, IL 60201 USA